
Ostrava je stále bezpečnější město, pomáhají
tomu i strážníci
Ostrava je v posledních letech
stále bezpečnějším městem. Počet zločinů spáchaných v ulicích
moravskoslezské metropole v posledních čtyřech letech klesl z
19.000 na 15.000. "Přispěla k tomu i aktivita městských
strážníků. Už jen tím, že jsou vidět, působí preventivně. Bez
nich bychom se neobešli a byli jako nahý v trní," řekl dnes ČTK
zástupce ředitele ostravské policie Jiří Šodek.
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Strážníci dohlížejí především na dodržování veřejného
pořádku. "Pomáhají nám při zajišťování bezpečnosti během
sportovních utkání a dalších akcí. Občas dokonce zadrží hledaného
člověka nebo dopadnou prchajícího pachatele. Jejich pomoc je
neocenitelná. Navíc se zabývají drobnostmi, jako je odchyt psů,
takže nám zbývá větší prostor na řešení závažnějších problémů,"
vysvětlil Šodek.
Přitom během posledních čtyř let počet strážníků vzrostl jen
mírně. "V roce 1998 u nás pracovalo 560 lidí. V současné době
jich máme 642," řekl ČTK ředitel městské policie Jan Hulva.
V posledních letech se však značně rozrostl kamerový systém.
"V roce 1998 osm kamer monitorovalo pouze Masarykovo náměstí v
centru města a část Přívozu. Nyní máme k dispozici i mobilní
kamerový systém se třemi kamerami a dalších šest kamer, které
hlídají okolí zimního stadiónu v Ostravě-Porubě," uvedl Hulva.
Podle něj se kamery značně osvědčily. Městští strážníci tak
pomohli kolegům ze státní policie dopadnout několik zlodějů a
objasnit i krádež automobilu.
Celkový pokles kriminality v posledních letech je ale podle
policie celospolečenským jevem. "Situaci navíc ovlivnila i
skutečnost, že řada nebezpečných pachatelů a recidivistů je v
současné době ve vězení. Svou roli ale sehrála i prevence,"
vysvětlil ČTK mluvčí ostravské policie Milan Klézl.
Loni ostravští policisté vyšetřovali šest vražd, o jednu méně
než v roce 2000. Ubylo i případů, které mají na svědomí
nezletilí. V minulém roce spáchali přibližně 1580 zločinů, o 470
méně než předloni. Na snížení dětské kriminality se podílely i
besedy, které policie organizuje v ostravských mateřských,
základních a středních školách, uvedl mluvčí.
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